
 

 

 
 
 
 
 
Michael Böss, Aarhus Universitet 
Erik Flyvholm, Lemvig Kommune 
Jesper Mikkelsen, Cheminova 
Inger Toft Stranddorf, HK 
Mie Nordlyng, Christinelystskolen - afbud 
Ina Højbjerg Wiborg, Bøvling Idrætsefterskole 
Josefine Schlosser, Region Midt - afbud 
Louise Warming, medarbejderrepræsentant 
Stefan Agger, medarbejderrepræsentant 
Jonas Hummel, elevrepræsentant 
Mathias Brixen, elevrepræsentant - afbud 

 
 

Lemvig Gymnasium, den 11.03.2025 
 
 
Bo Haahr Larsen og Christina Bojesen samt revisor Richard Hansen deltog i mødet. 
 

 
Referat 

 
1) Årsrapport 2024. 

- Årsrapporten blev fremlagt af revisor Richard Hansen  
- Årsrapport godkendt. Den sendes rundt til digital underskrift. 
 

2) Udpegning af medarbejder til indberetning af årsrapport. 
Bestyrelsen skal bemyndige en person til på bestyrelsens vegne at signere den elektroniske 
indberetning digitalt. 
- Jette Nicolajsen blev udpeget. 

 
3) Godkendelse af referat af mødet den 9/12 2024 samt den 17/2 2025. 

 
4) Ansøgertal. Orientering ved rektor. 

 
- 58 stx-elever – to klasser 
- 42 hhx-elever – to klasser 
- 18 eud/eux-elever – en klasse 
- 28 elever til 10. klasse. Efter aftale med Lemvig Kommune planlægges med to klasser 

af hensyn til evt. tilbageløb fra efterskolerne. 
- Der kommer to basket-elever udefra i det kommende skoleår – en til stx og en til 10. 

klasse.  
- Rektor har ansøgt ministeriet om forøgelse af skolens kapacitet på stx til 68 elever. 

Skolen har fået tildelt en foreløbig kapacitet på 56 elever på stx. 
 
5) Orientering om politisk aftale om epx, gymnasiereform og elevfordeling. 

- Rektor uddelte faktaark fra ministeriet, som blev gennemgået. 



 

 

- Rektor orienterede om tankerne bag den nye praktiske gymnasieuddannelse. Drøftelse 
i bestyrelsen om rekrutteringen til epx, og om det vil tiltrække den samme type af 
elever som lige nu vælger hf og eud/eux. 

- Bestyrelsen besluttede på et ekstraordinært bestyrelsesmøde at underskrive en 
hensigtserklæring i stedet for en samarbejdserklæring, og perspektiverne i en 
kommende samarbejdsaftale blev drøftet. 

- Der var enighed i bestyrelsen om at det er et aktiv for kommunen at bevare det 
kostskoletilbud og uddannelsesudbud, der er i Nr. Nissum, og at skolen bør bakke op 
om bevarelsen af dette. Rektor havde brug for en tilkendegivelse fra bestyrelsen om 
hvilken vej der skal arbejdes i et kommende samarbejde med Nr. Nissum. Bestyrelsen 
indtager det synspunkt, at det mest hensigtsmæssige vil være aktivitet på begge 
matrikler med én ledelse. Et samarbejde med Nr. Nissum om forberedelse til et fælles 
udbud af epx kan passende tage udgangspunkt i et forsøgsarbejde med skolens egen 
10. klasse, men det er usikkert hvad et forsøg kan indebære da indholdet i epx ikke er 
beskrevet detaljeret i den politiske aftale. Rektor har møde med VIA om et samarbejde 
om fælles udbud af epx i den kommende uge. 

- Rektor gennemgik også den politiske aftale om skærpelse af karakterkravet til de 
gymnasiale uddannelser. 
 

6) Whistleblowerordning. 
 
Rektor orienterede om at gymnasiet har indgået en aftale med Beierholm om en ordning, 
hvor ansatte har mulighed for at indberette anonymt. I ordningen kommer indberetninger 
gennem en screening, hvor en jurist i første omgang screener og vurderer om det er en sag, 
der skal sendes videre. Fremmes en sag, kan den sendes videre til whistleblowerudvalget, 
som består af bestyrelsesformanden, rektor, lærernes tillidsrepræsentant og skolens 
arbejdsmiljørepræsentant. 

 
7) Erasmus+-akkreditering. 

 
- Gymnasiet har fået tildelt en akkreditering til erhvervsskoleområdet, herunder hhx. 

Der er allerede en klasse, der skal to uger til Malaga på praktikophold i uge 39-40 
næste skoleår. Skovgaard Energy har der også været samtaler med da de også har 
mulighed for samarbejde og for at sende elever ud på praktikophold.  

- Der bliver også mulighed for mobilitet for lærere. 
 

8) Regnskab for Lemvig Gymnasiums Venner. Bilag 2 
- Bestyrelsen godkendte regnskabet.  

 
9) Nyt fra bestyrelsesmedlemmerne (herunder elever og lærere).  

Michael Böss er blevet opfordret til at opstille til gymnasiernes bestyrelsesforening. Der er 
kampvalg. Michael vil slå på, at det er vigtigt at de små gymnasier er repræsenteret.  
Erik Flyvholm, Lemvig Kommune: Er i gang med sit sidste år som borgmester. Geopark 
Vestjylland er blevet recertificeret. 
Jesper Mikkelsen, FMC: FMC rekrutterer nye folk. Der er et DI-arrangement om epx senere 
samme dag, hvor der kommer en orientering om den nye uddannelse.  
Inger Toft Stranddorf, HK: overenskomstforhandlinger er i fuld gang. Hun er ligesom Ina også 
bekymret over at 10. klasse forsvinder, da hun har mødt en del unge mennesker, der har haft 
godt af det ekstra skoleår. 
Ina Højbjerg Wiborg er ærgerlig over nedlæggelsen af den kommunale 10. klasse. I Bøvling er 
friskole og børnehus nu udskilt fra idrætsefterskolen. 



 

 

Louise Warming: der har været valg til TR + suppleant + AMR. Alle blev genvalgt. 
Afgangsklasserne skal snart skrive store opgaver, og det plejer at være en hektisk tid for 
lærere og elever. 
Stefan Agger har lige skudt en bordtennisturnering i gang for at styrke fællesskabet og det 
sociale, hvilket har været et ønske fra både elever og ansatte. Eleverne er glade for det og vil 
gerne deltage. 
Jonas Hummel sendte forud for mødet bilag ud med opsummering af elevrådets arbejde i det 
forgangne år. På det seneste er der etableret årgangsudvalg, og der har været to 
arrangementer for afgangsklasserne. Jonas har arbejdet med at strukturere elevrådets 
arbejde og er kommet langt med dette. 

 
 
10) Årets gang på Lemvig Gymnasium. Orientering ved rektor 

- Der er afholdt klasseaften i 1. årgang i sidste uge – dette fungerer som en slags 
forældremøde, hvor elever og forældre kan komme og få noget information om hvad 
der sker i deres barns klasse, fravær, fagene, det sociale liv på skolen og møde 
elevernes lærere. 

- Der har været Stand Up Lemvig – arrangeret af eleverne med 550 solgte billetter.  
- Der afholdes Jobkurs sammen med Lemvig Kommune. Der er indbudt 150 unge 

mennesker og 15 virksomheder. Bliver afholdt 25/3-25 kl. 10-12.30 på Isværket.  
- Lærerne har pædagogisk dag 12. marts: Det rullende universitet fra Aarhus Universitet 

kommer og underviser eleverne mens lærerne har pædagogisk dag. Emnet for den 
pædagogiske dag er faglig trivsel.  
 

11) Evt. 
- Intet 
 
 

Referent: 
Vicerektor  


